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Οι παραπάνω πίνακες 
υπάρχουν στη Γραμματική σας, σελίδα 186, παραγ. 299
ΣΗΜΕΙΩΣΕΙΣ
	Πάθη συμφώνων

	ΠΡΟΣΟΧΗ: (Οι παράγραφοι παραπέμπουν στη σχολική γραμματική)

	αφομοίωση
(§ 68, 1)
χειλικά,
ουρανικά,
οδοντικά
	λέγεται η μεταβολή ενός συμφώνου σε σύμφωνο όμοιο με άλλο αμέσως επόμενο ή προηγούμενο στην ίδια λέξη. Έτσι, τα χειλικά π, β, φ όταν βρεθούν μπροστά από το ένρινο μ αφομοιώνονται μ' αυτό, δηλαδή γίνονται κι αυτά μ:
γέγραφμαι > γέγραμμαι

	ένωση ή συγχώνευση
(§ 67, 1)
χειλικά,
ουρανικά,
οδοντικά
	λέγεται η ένωση ενός συμφώνου με άλλο. Έτσι, τα ουρανικά κ, γ, χ όταν βρίσκονται μπροστά από το σ ενώνονται μ' αυτό σε ξ, τα χειλικά π, β, φ, μπροστά από το σ ενώνονται μ' αυτό σε ψ:
πέπραχσαι > πέπραξαι
γέγραφσαι > γέγραψαι

	συμπνευματισμός
(§ 70,1)
χειλικά,
ουρανικά,
οδοντικά
	είναι ένα φαινόμενο που ανήκει στην τροπή των συμφώνων. Στον συμπνευματισμό τα ουρανικά κ, γ, χ ή τα χειλικά π, β, φ όταν βρίσκονται μπροστά από τα οδοντικά τ, δ, θ μέσα σε μια λέξη, αν είναι ετερόπνοα γίνονται:
α) ομόπνοα με το επόμενο οδοντικό (δηλ. γίνονται ψιλόπνοα μπροστά από ψιλόπνοο),
β) μέσα μπροστά από μέσο ή
γ) δασύπνοα μπροστά από δασύπνοο. 
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Παραδείγματα:
γέγραφται > γέγραπται: το δασύ χειλικό φ μπροστά από το ψιλό οδοντικό τ μετατράπηκε σε ψιλό χειλικό π.
πέπραχται > πέπρακται: το δασύ ουρανικό χ μπροστά από το ψιλό οδοντικό τ μετατράπηκε σε ψιλό ουρανικό κ.


	αποβολή
(§ 64, 1), (§ 64, 5)
χειλικά,
ουρανικά,
οδοντικά
	1) το σ όταν βρίσκεται μέσα στη λέξη ανάμεσα σε δύο σύμφωνα, συχνά αποβάλλεται: γέγραφσθε: γέγραφθε

2) τα οδοντικά τ, δ, θ μπροστά από το σ αποβάλλονται: γέγραφσθε > γέγραφθε

	τροπή
§ 70, 2), (§ 70, 3)
χειλικά,
ουρανικά,
οδοντικά
	τα ουρανικά κ ή χ μπροστά από το μ κανονικά τρέπονται σε γ:
πεπράχμεθα > πεπράγμεθα
οδοντικό μπροστά από άλλο οδοντικό ή μπροστά από το μ κανονικά τρέπεται σε σ: πέπειθται > πέπεισται

πεπείθμεθα > πεπείσμεθα


